
Protokół nr 35/24

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej, oraz Komisji

Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 19 marca 2024 w sali 229 B

Urząd Miasta Piły

czas trwania (14:00-15:45)

Na posiedzeniu obecnych było 7 członków Komisji Spraw Społecznych, 6 członków Komisji

Gospodarki Miejskiej, 5 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy obecności radnych są

zawarte w dokumencie: „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ RADY MIASTA PIŁY w dniu

2024-03-19”.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta powitała panią

Beatę Dudzińską – pełniącą funkcję Prezydenta Miasta Piły, panią zastępcę pełniącej funkcję

Prezydenta Miasta Piły Monikę Łukomską, panią Skarbnik Gminy Piła Ewelinę Ślugajską, pana

Sekretarza Gminy Piła Romana Szarzyńskiego, dyrektorów jednostek organizacyjnych Urzędu

Miasta oraz radnych i po stwierdzeniu quorum otworzyła obrady komisji.

Pełniąca funkcję Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska przywitała się z radnymi i

pozostałymi osobami zgromadzonymi na komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LXXXVII a LXXXIX sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 lutego 2024 r. do 10 marca 2024 r.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wysokości

ekwiwalentu pieniężnego dla strażników ratowników ochotniczych straży pożarnych oraz

dla kandydatów na strażaka ratownika ochotniczych straży pożarnych.
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Wieloletnią Prognozę

Finansową Miasta Piły na lata 2024 – 2040.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę budżetową na

2024 rok.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy

pierwszeństwa w nabyciu lokalu użytkowego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

wynajęcie nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umów najmu.

10. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchwalenia wieloletniego

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata

2024 – 2026.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie regulaminów cmentarzy

komunalnych w Pile.

13. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

14. Wolne głosy, wnioski i informacje.

15. Zamknięcie obrad.

*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie
do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie Parlamentu
Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w
związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz
uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE – 4.5.2016 PL z
późn. zm.).
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Ad 1. Sprawy regulaminowe – przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad został przyjęty bez zmian.

Ad 2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LXXXVII a LXXXIX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 1233.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta Piły w dniu 26 marca 2024 r.

Ad 3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 lutego 2024 r. do 10 marca 2024 r. - druk nr 1232.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta, zapytała czy do

przesłanego sprawozdania radni mają pytania i otworzyła dyskusję.

Radni nie zadawali pytań.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta oddała głos Teresie

Kasior, Wiceprzewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i poprosiła o procedowanie dalszych

punktów porządku obrad.

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wysokości

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych oraz dla

kandydatów na strażaka ratownika ochotniczych straży pożarnych – druk nr 1239.

Projekt uchwały przedstawiła Mariola Chełminiak, Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich i

Społecznych.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powitała panią dyrektor i

poprosiła o przybliżenie projektu uchwały.

Mariola Chełminiak, Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych powiedziała, że
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ustawa o Ochotniczych Strażach Pożarnych nakłada na gminę obowiązek wypłaty ekwiwalentu

pieniężnego dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej. W projekcie uchwały została

zaproponowana wysokość tego ekwiwalentu 30 zł za udział w działaniu ratowniczym, akcji

ratowniczej, 15 zł za udział w ćwiczeniach i szkoleniach, oraz za zabezpieczenie obszaru zadanego

– 10 zł za każdą rozpoczętą godzinę akcji ratowniczej dla każdego strażaka – ratownika. Poprzednią

uchwałę Rada Miasta Piły podjęła na początku czerwca 2022 roku, a ustawa o Ochotniczych

Strażach Pożarnych obliguje Radę do podjęcia nowej uchwały w tym zakresie.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła wszystkich radnych

o pytania do pani dyrektor.

Kazimierz Sulima, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły wskazał, że w tytule projektu

uchwały jest błąd, bo jest napisane „strażników ratowników ochotniczych straży pożarnych” a

powinno być „ strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych”.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych oddała głos Wioletcie

Stalędze, Wiceprzewodniczącej Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta i poprosiła o procedowanie

dalszych punktów porządku obrad.

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Wieloletnią Prognozę

Finansową Miasta Piły na lata 2024 – 2040 - druk nr 1241.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła.
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Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta powitała panią

skarbnik i poprosiła o przybliżenie projektu uchwały.

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że zmiany w projekcie uchwały obejmują

projekt inwestycyjny, który się za miesiąc kończy. Jest to projekt finansowany z Funduszy

Norweskich o nazwie „Miasto Piła z nową energią!” Na 39 zadań, działań przewidzianych do

realizacji w ramach pozyskanych pieniędzy, niezrealizowanych zostało jeszcze kilka punktów.

Uzyskano oszczędności po realizacji zadań wcześniejszych. Zwrócono się z prośbą do Ministerstwa

o przesunięcie tych środków na inne zadania, inne projekty. Cztery projekty w zakresie wydatków

bieżących. Nastąpiło zwiększenie środków w kwocie 220.000 zł dla Regionalnego Centrum Kultury

– Fabryka Emocji w Pile z Funduszy Norweskich, w ramach dużego zadania realizowanego od

2022 r. o nazwie: „Projekt Cztery Żywioły – Projekt Tożsamość to brzmi dumnie.” W ramach tego

projektu odbędzie się jeszcze w marcu i do 30 kwietnia 2024 r. kilka wydarzeń, a zwłaszcza chodzi

o wydarzenie podsumowujące ten projekt. Pani skarbnik dodała, że 30 gmin, które zgłosiły akces w

tym przedsięwzięciu jest na etapie podsumowania projektu. Miasto Piła zorganizuje konferencję

podsumowującą, na którą zaproszony zostanie Związek Miast Polskich, który od strony

merytorycznej wspierał Gminę Piła w realizacji tego zadania. Nastąpi również przesunięcie

oszczędności w kwocie 35.000 zł na projekt „Miasto Piła z nową energią!” realizowany przez

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Pile. Pieniądze te pomogą w realizacji zadania świadomego

i aktywnego o nazwie: „Senior” Miasto Piła uzyskało zgodę na realizację dwóch zadań w ramach

wspomnianego projektu. Pierwsze z nich obejmuje warsztaty ceramiczne, drugie to „Normobaria”.

Projekt ten jest bardzo oczekiwany przez pilskich seniorów. Uzyskano dodatkowe oszczędności,

które zostaną spożytkowane na organizację szkoleń, oraz na zakup niezbędnych drukarek 3D i

laptopów dla Urzędu Miasta Piły. MOPS w Pile zwrócił się do gminy z prośbą o dodatkowe

doposażenie budynku „Okrąglaka” przy ul. Okólnej 32 w Pile. Obiekt ten przejął w trwały zarząd

MOPS i funkcjonują tam stowarzyszenia. Zgłoszono zapotrzebowanie na meble, oraz na

wyposażenie kuchni. Środki te muszą być wydatkowane do 30 kwietnia 2024 roku. Z pozostałych

zmian w prognozie finansowej można wymienić dokapitalizowanie spółki Miejskie Wodociągi i

Kanalizacja w Pile sp. z o.o., Projekt „Zasilenie w wodę jeziora Płotki” kwota 100.000 zł –

przesunięcie środków z roku ubiegłego na bieżący.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła

wszystkich radnych o pytania do pani skarbnik.
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Radni nie zadawali pytań.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę budżetową na

2024 rok.- druk nr 1242.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła panią
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skarbnik o przybliżenie projektu uchwały.

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że zmiana projektu uchwały wynika ze

zmiany wysokości odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych (ZFŚS). Została

odmrożona kwota bazowa, która była przez dłuższy czas zamrożona. Wzrosła ona z 2.430 zł na

6.400 zł., w związku z tym istnieje potrzeba dodatkowego zabezpieczenia środków w planie

finansowym jednostek organizacyjnych. W przedszkolach dokonano dodatkowego odpisu w kwocie

91.000 zł na ZFŚS, w żłobku prawie 18.000 zł, a ponad 100.000 zł – Urząd Miasta Piły. Wszystkie

te zmiany wynikają z obowiązku ustawowego. Wprowadzono dodatkowe środki do budżetu

pochodzące między innymi z odszkodowań procesowych. Z chwilą gdy ubezpieczyciel je wypłaci,

zostaną one przekazane do tych jednostek organizacyjnych. Wprowadzono ponadto kary umowne

wynikające z dwóch projektów inwestycyjnych realizowanych przez Zarząd Dróg i Zieleni w Pile.

Pierwszy z nich dotyczy skweru przy ul. Piekarskiej, a drugi – budowy zatoki autobusowej, oraz

chodnika przy ul. Sikorskiego w Pile. Wysokość kary umownej to 100.000 zł. Środki te zostaną

ponownie wprowadzone do budżetu na utworzenie skweru przy ul. Piekarskiej. Zostanie on

doświetlony. W drugim przypadku budowa chodnika i zatoki autobusowej również zostanie

sfinansowana z tego samego źródła. 20.000 zł uzyskano ze współpracy z samorządem

Województwa Wielkopolskiego. Pieniądze te przeznaczone będą na zakup sadzonek, drzew

miododajnych, które będą zasadzone na obszarze miasta. Dodatkowe środki w ramach projektu

„Miasto Piła z nową energią!”, 12.000 zł gmina przeznaczy na zakup akumulatorów dla pojazdów

Melex. Zostanie również przeprowadzony zakup dodatkowych materiałów dydaktycznych dla

jednostek oświatowych, miedzy innymi książek i monitora interaktywnego. Z pozostałych działań

wymienić można cyklinowanie podłogi w Przedszkolu nr 17 w Pile, dodatkowe zadanie

inwestycyjne – dostawa i montaż klimatyzacji w pomieszczeniu serwerowni, która uległa

uszkodzeniu. Koszt wynosi 15.000 zł. O 150.000 zł więcej w tym roku zostanie przeznaczone na

ogrzewanie lokali mieszkalnych z Miejskiej Energetyki Cieplnej (MEC). Mowa tutaj o

pustostanach, wraz ich modernizacją. Za te pieniądze uda się ogrzać i zmodernizować 4 – 5 lokali.

Ponadto zadanie, które w ubiegłym roku też było przewidziane do realizacji – zadanie związane z

nabyciem udziałów w lokalu mieszkalnym, kwota przewidziana to 50.000 zł. Jest to lokal

zlokalizowany przy ul. Tczewskiej. Zadanie wpisane do realizacji w tegorocznym budżecie.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła

wszystkich radnych o pytania do Eweliny Ślugajskiej Skarbnik Gminy Piła.
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Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że na stronie internetowej Urzędu Miasta pojawiły się

ostatnio informacje o kolejnych umowach podpisanych przez panią Prezydent z organizacjami

sportowymi i wszystkie te środki zostały wydane, choć mamy dopiero marzec. Zadał pytanie „Ile

tych środków zostało z tego działu jeszcze do realizacji”?

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że „Wszystko się dzieje w sposób

płynny. Konkursy są przeprowadzane, a umowy realizowane na bieżąco. Wydział merytoryczny,

który zajmuje się stroną konkursową przygotuje konkretną informację na sesję jaka jest kwota

planu i jakie wymogi zostały na tę kwotę zawarte.”

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)
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Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta – oddała głos

Markowi Andruszkiewiczowi, Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej i poprosiła o

procedowanie dalszych punktów porządku obrad.

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy

pierwszeństwa w nabyciu lokalu użytkowego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej – druk nr

1236.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał panią dyrektor

i poprosił o przybliżenie projektu uchwały

Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że projekt

uchwały dotyczy lokalu użytkowego, który jest położony przy Placu Zwycięstwa 13/1B w Pile.

Lokal ma powierzchnię wynoszącą 78 m2. Zostanie zbyty wraz udziałem wynoszącym 0,22 części

nieruchomości wspólnej. Ostatnia umowa zawarta jest na czas nieokreślony, w lokalu prowadzony

jest sklep sportowy. Najemca wykonał większość prac remontowych takich jak: wymiana stolarki

drzwiowej i okiennej., wymiana podłóg, obłożenie ścian w pomieszczeniach sanitarnych. Wymienił

także instalację elektryczną w tym miejscu na nową. Istnieje możliwość rozliczenia tych nakładów.

To jest duży budynek, w którym łącznie znajduje się 95 lokali, w tym 80 lokali mieszkalnych i 15

lokali użytkowych.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

radnych o pytania do pani dyrektor.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że wcześniej Gmina Piła podpisywała umowy z najemcami

na 3 lata, potem na 9 lat, a ostatnio na czas nieoznaczony. Radny Zbigniew Pyziak zwrócił się z

prośbą o wytłumaczenie zapisu z uzasadnienia projektu uchwały: „ Z wnioskiem zwrócił się

najemca, któremu oddano lokal użytkowy w posiadanie zależne na podstawie umowy najmu

zawartej na czas nieokreślony”.
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Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że

chodzi o zupełnie inny stan prawny. Do tej pory najemca użytkował ten lokal na czas nieoznaczony

na podstawie umowy najmu zawartej z Miejskim Zakładem Gospodarki Mieszkaniowej, a teraz

chce go wykupić na własność. Wydział Gospodarki Nieruchomościami może przyznać

dotychczasowemu najemcy prawo pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości, a najemca chce

skorzystać z przysługującego mu prawa.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu - druk nr 1237.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił panią dyrektor

o przybliżenie projektu uchwały.

Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że projekt

uchwały dotyczy trzech nieruchomości. Nieruchomości będą oddane w posiadanie zależne po raz

pierwszy. Umowy pomiędzy najemcami, a Gminą Piła będą podpisane na czas nieokreślony.

Pierwsza nieruchomość - ul. Margonińska jest to działka, która zgodnie z wolą wnioskodawcy jest

użytkowana na podstawie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych. Oznaczona

jest numerem 18 na mapie. Druga nieruchomość – ul. Roosevelta o powierzchnia 25 m2. Na tym

obszarze nie ma sporządzonego planu zagospodarowania przestrzennego, teren zostanie

przeznaczony pod 2 miejsca postojowe. Będą one związane z działalnością gospodarczą
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prowadzoną przy ul. Roosevelta. Trzecia lokalizacja – ul. Perkozia, utrzymanie przyłącza

wodociągowego doprowadzonego do budynku mieszkalnego jednorodzinnego.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

radnych o pytania do pani dyrektor.

Radni nie mieli pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu - druk nr

1238.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił panią dyrektor

o przybliżenie projektu uchwały.

Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że projekt

uchwały dotyczy umów najmu zawartych na okres trzech lat. Dotyczą one dwóch lokalizacji. Ul.

Okólna – jest to działka gminna, znajdują się tam pawilony handlowe. Jeden z nich jest na naszej

nieruchomości, a schody do wejścia do piwnicy są elementem tej nieruchomości, wejście do

budynku znajduje się od tyłu. Właściciel musi mieć prawo do swobodnego dysponowania tą

nieruchomością. Druga lokalizacja to ul. Dąbrowskiego, jest to teren zielony, który również został

udostępniony w części trzy lata temu. Teren użytkuje spółdzielnia socjalna, która na nim gromadzi
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liście, rośliny i są one tam zwożone.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

radnych o pytania do pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej oddał głos Teresie

Kasior, Wiceprzewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i poprosił o procedowanie kolejnych

punktów porządku obrad.

Ad 10. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023 – druk nr 1235.

Sprawozdanie przedstawiła Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Pile.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powitała panią dyrektor i

poprosiła o przybliżenie treści sprawozdania.

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że

realizacją tych zadań zajmują się instytucje pomocy społecznej, które pełnią role wiodącą, jak

również jednostki oświatowe, oraz organizacje pozarządowe. Zadania te mieściły się w programie,

który Rada Miasta Piły przyjęła w ubiegłym roku. Jest to trzyletni program, który zakończy się w

roku 2025. W ramach programu udało się zrealizować świadczenie specjalistycznego poradnictwa.

Było ono realizowane przez szereg specjalistów, nieodpłatnie dla klientów i objęto nim 880 rodzin.

Od kilku lat obserwuje się wzrost zapotrzebowania na usługi specjalistycznego poradnictwa,
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zwłaszcza psychologicznego, jak również terapii uzależnień. W roku minionym o 50 godzin więcej

świadczono usług poradnictwa specjalistycznego w porównaniu z rokiem 2022. Kolejnym

realizowanym działaniem jest praca socjalna z rodzinami, które przeżywają różnego rodzaju

trudności. Tym rodzajem wsparcia objęto ponad 2100 rodzin, z czego 763 rodzin korzystało

wyłącznie ze wsparcia w postaci pracy socjalnej, czyli tej aktywności zawodowej do której

pracownicy są powołani. To oznacza wzrost objętych pracą socjalną o 114 rodziny. Następnym

ważnym realizowanym działaniem jest pomoc rodzinom, które mają problem w sprawowaniu

funkcji rodzicielskich. Jest to instytucja asysty rodziny. Zespół asysty rodziny objął w ubiegłym

roku wsparciem 153 rodziny, w których wychowywało się ponad 300 dzieci. Można zatem

stwierdzić, że pomocą objęto nie mniej niż 300 dzieci i nie mniej niż 150 rodzin. Dużym sukcesem

jest fakt, iż w 2023 roku udało się objąć tą formą wsparcia 56 rodzin więcej, niż w 2022 r.

Kolejnym bardzo ważnym zadaniem było prowadzenie streetworkingu, które to zadanie na zlecenie

gminy prowadziła organizacja pozarządowa Akcja Humanitarna „Życie”. Wspomnieć należy

również o animacji czasu wolnego – organizowaniu różnych zajęć sportowych, gier i zabaw. Było

to przeprowadzone w 5 różnych miejscach, ponad 150 rodzin z tego skorzystało. Następne istotne

działanie to integracja zawodowa i społeczna. Działania te organizował MOPS w Pile we

współpracy z Centrum Integracji Społecznej. Z tej formy pomocy skorzystało 70 uczestników, z

czego 28 z nich skierowano do Centrum Integracji Społecznej, celem ich aktywizacji zawodowej i

integracji społecznej. Dwa programy związane z terapią uzależnień adresowane do uczniów szkół

podstawowych to „Unplugged” i „Archipelag Skarbów”, „Unplugged” objął 154 uczniów i 76

rodziców i 14 nauczycieli, a „Archipelag Skarbów” – 550 uczniów pilskich szkół, 80 rodziców i

ponad 40 nauczycieli. Warto również wspomnieć o otwartym programie który stworzyły Wydział

Oświaty, Kultury i Sportu Urzędu Miasta Piły, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, a także

Regionalne Centrum Kultury – Fabryka Emocji w Pile. W roku 2023 organizowano 10 rodzajów

zajęć terapeutycznych, które w szkołach przeprowadziło 25 nauczycieli. Objęły one 100 uczniów i

zrealizowano 4800 godzin zajęć. Na uwagę zasługuje program specjalistycznego wsparcia

realizowany we współpracy z organizacjami pozarządowymi – placówki wsparcia dziennego: Były

to następujące działania: wypoczynek letni w formie półkolonii. Organizowały to 4 organizacje

pozarządowe, a skorzystało 130 dzieci, prowadzono również działania informacyjne w zakresie

przeciwdziałania uzależnieniom i działaniom ryzykownym. Tym zajęły się 2 organizacje

pozarządowe, swoimi działaniami objęły ponad 320 dzieci. Przeprowadzono 21 kampanii

społecznych, zakupiono i dystrybuowano ponad 21.000 broszur i ulotek informacyjnych. Bardzo

ważnym aspektem cyklicznie realizowanym jest podnoszenie kompetencji osób pracujących z
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osobami wymagającymi wsparcia. W ubiegłym roku pracownicy MOPS w Pile uczestniczyli w 22

różnych szkoleniach. Były to szkolenia z przeciwdziałania przemocy, formach komunikacji dziecka

z rodzicem, współpracy z osobą z zaburzeniami psychicznymi. Szkolenia te mają dodatkowy

pozytywny aspekt – przeciwdziałają wypaleniu zawodowemu. Jeśli chodzi o pomoc rzeczową i

materialną posiłkiem w jednostkach oświatowych objętych zostało ponad 600 dzieci, 200 w

przedszkolach, a ponad 400 w szkołach. Istotne również jest wsparcie finansowe dla rodzin

borykającymi się z problemem ekonomicznym. Mowa tu o zasiłkach z pomocy społecznej, którą

MOPS objął ponad 2350 rodzin – o 62 rodziny więcej, niż w roku ubiegłym. Kolejną formą

finansowej pomocy są zasiłki rodzinne, z których skorzystało 1885 rodzin, w tym 943 dzieci.

Niestety ubiegły rok był okresem, w którym nastąpił po raz kolejny spadek możliwości świadczenia

pomocy w tym zakresie. O przyznaniu pomocy finansowej decyduje kryterium dochodowe przyjęte

jeszcze w 2016 r. Na przestrzeni trzech ostatnich lat wypadło z tej formy wsparcia ponad 1000

rodzin i prawie 600 dzieci mniej objętych zostało zasiłkami rodzinnymi. Spada liczba uczniów

objętych zasiłkami szkolnymi. W roku 2021 było to 575 uczniów, a w 2022 już tylko 480.

Podsumowując wydatki na wsparcie rodzin wyniosły ponad 8.500.000 zł w roku ubiegłym.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła wszystkich radnych

o pytania do pani dyrektor.

Radna Maria Miler zabrała głos i powiedziała, że „wypoczynek letni jest dla dzieci z rodzin

niewydolnych wychowawczo jest jedyną odskocznią od nienormalności”. Dzieci te są bliskie jej

sercu i chciałaby, aby brały udział w wypoczynku letnim w większej liczbie. Zaznaczyła, że

200.000 zł na wypoczynek letni, przy całkowitych wydatkach 8.500.000 zł to trochę za mało. Na

koniec pani Radna poprosiła o przygotowanie informacji na następną sesję na temat „Jak wygląda

wypoczynek letni dzieci i młodzieży latem 2023 roku, w porównaniu z rokiem 2022 w mieście

Pile”. Pani Radna chciała uzyskać informację ile Gmina musi „od siebie” wydać na tego typu

działania. Zostały również postawione pytania: „Jaki jest los dzieci opuszczających pieczę

zastępczą po osiągnięciu 18 – tego roku życia.?” , „Czy jest nad tym kontrola?” .

Radna Maria Miler chciała również uzyskać wiedzę na temat rozwiązywania problemu

bezdomności w Pile, jakie są zasady odpłatności za pobyt dzieci umieszczonych w placówkach

opiekuńczo – wychowawczych, objaśnienia danych zawartych w tabeli nr 9 sprawozdania, jak

również dlaczego pomocy socjalnej wymagają rodziny posiadające jedno, lub dwoje dzieci.

Poprosiła raz jeszcze o przygotowanie takiej zbiorczej informacji na kolejną sesję.
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Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że w tym roku

jest więcej półkolonii i koloni organizowanych w mieście. W 2024 roku 50 dzieci więcej zostało na

nie wysłanych. Zaznaczyła, że dobrze by było,aby na kolejnej sesji była obecna pani Mariola

Chełminiak, Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych.

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała

Radnej Marii Miler, że ta liczba 130 dzieci, która weźmie udział w wypoczynku letnim, brała udział

w programach profilaktyki uzależnień. Jest to jednak tylko wycinek większej całości wypoczynku

organizowanego przez miasto dla dzieci. Te wyjazdy na wypoczynek są adresowane dla dzieci z

rodzin z problemami opiekuńczo – wychowawczymi. Jeśli chodzi o wydatki rzędu 8.500.000 zł, to

są wydatki z różnych źródeł: unijne, dotacje z budżetu państwa. W przypadku dożywiania dzieci

udział procentowy kształtował się następująco: 70% dotacji z budżetu państwa, 30% środki własne

gminy. Co do wypłaty stypendiów szkolnych dla uczniów udział procentowy w wydatkach jest na

podobnym poziomie. Zasiłki rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego są finansowane z

budżetu państwa. Co roku jednak zmniejsza się ilość środków na te cele i zmniejsza się ilość rodzin

mogących skorzystać z tej formy pomocy. Pani dyrektor powiedziała, że dane procentowe zawarte

w tabeli nr 9, określa ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Ustawa ta określa

wysokość partycypacji gminy w kosztach umieszczenia dzieci w różnych systemach pieczy

zastępczej. Dopłata gminy za umieszczenie dzieci w rodzinach zastępczych i placówkach

opiekuńczo wychowawczych wynosi w pierwszym roku 10%, potem w kolejnym roku 30%, a w

trzecim roku 50%. Pani dyrektor zaznaczyła również, że los dzieci opuszczających pieczę zastępczą

jest bardzo różny. Część wychowanków pieczy zastępczej wraca do swoich rodzin biologicznych,

bo wcześniej nie miały tam stworzonych odpowiednich warunków do życia. Były to rodziny

dysfunkcyjne i tutaj ze wsparciem musiały wejść rodziny zastępcze, bądź placówki opiekuńczo –

wychowawcze. Wychowankowie po osiągnięciu pełnoletności podejmują dość często decyzję, aby

do tego domu powrócić. Część z nich nie ma takiej możliwości z różnych powodów, np.: z powodu

śmierci biologicznych rodziców, opuszczenia kraju przez rodziców, brak odpowiednich warunków

lokalowych, czy z powodu zerwanych więzi rodzinnych. Realizowane są programy na poziomie

powiatu jak i gminy, których celem jest usamodzielnienie się wychowanków opuszczających pieczę

zastępczą. Można tutaj wymienić możliwość zamieszkania wychowanka w ośrodku wsparcia, może

skorzystać z różnorakiego wsparcia aby stać się osobą samodzielną. Rodzaj potrzebnego wsparcia

jest diagnozowany i dobierany według potrzeb. Realizowane jest wsparcie socjalne, jak również

poradnictwo specjalistyczne, prawne, psychologiczne, pomoc materialna. Jeśli chodzi o
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problematykę bezdomności zgodnie z tym co określa ustawa o pomocy społecznej wymienione są

zadania gminy o charakterze obowiązkowym. Osoba bezdomna może skorzystać z bardzo prostej

formy wsparcia jaką jest pobyt w ogrzewalni, gdzie może wypić ciepły napój i się ogrzać. Mieści

się ona przy ul. Drygasa w Pile. Można także skorzystać z usług noclegowni. W tym roku jeszcze

żadna z organizacji pozarządowych nie zgłosiła się do realizacji tego zadania. Pilski ośrodek

„Monar – Markot” zapewnia możliwość schronienia dla osób bezdomnych. Osoba ma możliwość

całodobowego pobytu z wyżywieniem, wsparciem w postaci pracy socjalnej, psychologa, oraz

wszelkich działań o charakterze integracyjnym, w tym profilaktyki uzależnień. Najbardziej

zaawansowaną formą wsparcia osób niesamodzielnych i z niepełnosprawnościami jest ich wysłanie

do schroniska z usługami opiekuńczymi. Projekt ten realizuje jedna organizacja pozarządowa na

zlecenie Gminy Piła. Miejski Ośrodek pomocy Społecznej w Pile również wspiera 22 osoby

bezdomne realizując projekt wychodzenia z bezdomności. Odpowiadając na ostatnie pytanie pani

Radnej pani dyrektor powiedziała, że „To nie jest tak, że z pomocy korzystają tylko rodziny biedne

i z dwojgiem dzieci, a pozostałych to nie obejmuje. Po prostu demografia tak się układa, że w

ostatnich latach obserwujemy systematyczny spadek liczby rodzin wielodzietnych, które są objęte

wsparciem z pomocy społecznej. Absolutnie nie ograniczmy wsparcia socjalnego rodzinom

wielodzietnym, należy zaznaczyć, że rodziny te otrzymują wsparcie z różnych źródeł szeroko

rozumianego systemu zabezpieczenia społecznego. W związku z tym z pomocy społecznej

korzystają rzadziej, niż rodziny niepełne. Ważną kwestią są również kryteria dochodowe. Zdarza

się, że osoba samotnie wychowując jedno, lub dwoje dzieci, podejmując aktywność zawodową,

wypada z systemu pomocy społecznej pod względem finansowym, ponieważ próg dochodowy

wynosi obecnie 600 zł na osobę w rodzinie. Próg ten jest nieco wyższy i wynosi 1200 zł w

rodzinach w których dzieci korzystają z dożywiania w jednostkach oświatowych.”

Radny Zbigniew Pyziak poprosił o wytłumaczenie odnośnie wykresu słupkowego dotyczącego

struktury demograficznej rodzin korzystających z pomocy społecznej.

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że

„W ośrodku pomocy społecznej nie mamy wpływu na to jakie rodziny zgłoszą się o pomoc, lub o

jakich rodzinach nabędziemy wiedzę, że takiej pomocy wymagają. To ukształtowanie się struktury

rodzin pod względem liczby dzieci sądzimy, że wynika ze zmian demograficznych”. Z jednej strony

społeczeństwo się starzeje, z drugiej zaś strony zmniejsza się liczba dzieci. Na koniec pani dyrektor

dodała, że około 150 rodzin korzysta rocznie z pomocy asystenta rodziny, ponieważ pojawiły się
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nowe problemy np. wzrost uzależnień wśród dzieci i młodzieży, cyberprzemoc.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych pogratulowała, że w dobie

nasilonego zjawiska cyberprzemocy udało się zorganizować 21 kampanii społecznych.

Powiedziała, że w realizacji szeroko rozumianych działań społecznych istotną rolę pełnią

organizacje pozarządowe takie jak np.: Akcja Humanitarna „Życie”, która otworzyła w Pile klub

integracyjny „Od Maluszka do staruszka”.

Radna Maria Miler zadała pytanie „Ile Gmina z tych 8.500.000 zł wydatkuje na pomoc socjalną w

MOPS – ie?”

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że

taka informacja zostanie przygotowana na sesję.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych oddała głos Markowi

Andruszkiewiczowi, Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej i poprosiła o

procedowanie dalszych punktów porządku obrad.

Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchwalenia wieloletniego

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024 –

2026- druk nr 1240.

Projekt uchwały w imieniu Mariusza Bednarczyka, Prezesa Miejskich Wodociągów i

Kanalizacji w Pile przedstawili: Izabela Mańszewska – Główny Inspektor ds. Ochrony

Środowiska i Grzegorz Górka – Kierownik Działu Inwestycji i Rozwoju.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o przybliżenie

projektu uchwały.

Grzegorz Górka – Kierownik Działu Inwestycji i Rozwoju Miejskich Wodociągów i

Kanalizacji w Pile powiedział, że plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i

urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024 – 2026 został opracowany po wnikliwej analizie potrzeb

inwestycyjnych spółki, oraz potrzeb wynikających z rozwoju miasta Piły. W związku z tym

wieloletni plan inwestycyjny uwzględnia kontynuację rozpoczętych już inwestycji w rejonie ulic

Jastrzębiej, Przepiórczej, Ceramicznej. Jest propozycja nowych inwestycji w mieście. Pan
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kierownik dodał, że „Powyższe zadania stawiają spółce wysokie wymagania w obszarze

inwestycyjnym. Ich realizacja jest i będzie możliwa przy zaangażowaniu pełnego potencjału

materialnego, oraz organizacyjnego spółki, przy ścisłym współudziale władz miasta. Na lata 2024

2026 w zakresie inwestycji sieciowych zarząd spółki planuje budowę 15 zadań inwestycyjnych, o

łącznej długości 9,4 km, 13 zadań z zakresu kanalizacji sanitarnych o łącznej długości 7,3 km, oraz

jednego zadania z zakresu kanalizacji deszczowej o łącznej długości 1,56 km. Spółka mając na

względzie realizację obowiązków na mocy ustawy o zbiorowym zaopatrywaniu w wodę i

zbiorowym odprowadzaniu ścieków, remontuje, rozbudowuje i eksploatuje w oparciu o posiadane

środki finansowe istniejącą infrastrukturę wodno – kanalizacyjną, a także stara się sprostać

dynamice rozwoju naszego miasta. Powyższe zadania spółka realizuje przy pomocy własnych

środków i wsparciu finansowym zewnętrznym – głównie inwestycyjnym. Do najważniejszych

zadań spółki należy zaliczyć: dokończenie budowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w obrębie

ulic Jastrzębiej, Ceramicznej i Przepiórczej, rozbudowę sieci kanalizacyjnej i deszczowej w rejonie

Osiedla Koszyce, budowę sieci wodociągowej, wraz z przyłączami w rejonie ulicy Miedzianej,

Spiżowej, oraz budowę sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w rejonie ul. Przemysłowej.

Spółka na realizację zadań założonych w procedowanym planie zakłada wydatki inwestycyjne w

wysokości 26.203.000 zł, z czego na rok 2024 to będzie kwota 8.115.000 zł, na rok 2025 – kwota

9.632.000 zł, a na 2026 – kwota 8.456.000 zł. Ten plan modernizacyjny jest zgodny z kierunkami

rozwoju miasta Piły, oraz z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

radnych o pytania do pana kierownika.

Radna Maria Miler zabrała głos i powiedziała, że ten punkt porządku obrad został dodany

dosłownie na ostatnią chwilę i radni nie mieli dość czasu, aby zapoznać się z planem

inwestycyjnym. Zadała pytania: „Które z tych zadań, które były wpisane do realizacji w roku 2021

powtórzyły się w tym planie? Czy są takie zadania?

Grzegorz Górka – Kierownik Działu Inwestycji i Rozwoju Miejskich Wodociągów i

Kanalizacji w Pile odpowiedział, że szczegółowy zakres wykonania planu za lata 2022 – 2024 w

stosunku do planu obecnie procedowanego, przedstawi na najbliższej sesji.

Pani Beata Dudzińska, pełniąca funkcję Prezydenta Miasta Piły powiedziała tytułem
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wyjaśnienia, że chciała przesunąć środki na osiedle Koszyce na zadanie K1 i K2. Pani Prezydent

zapytała czy wszyscy radni otrzymali potrzebne materiały 2 tygodnie wcześniej. Okazało się, że nie

dotarły one do wszystkich. Pani Prezydent obiecała, że zostaną one dostarczone jeszcze przed sesją.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej – wyraził

zaniepokojenie zapisami w planie „Zły stan techniczny sieci”.

Grzegorz Górka – Kierownik Działu Inwestycji i Rozwoju Miejskich Wodociągów i

Kanalizacji w Pile odpowiedział, że zapisy dotyczące stanu technicznego sieci wynikają po

pierwsze z wieku sieci i przyłączy, po drugie z ilości awarii jakie są odnotowane na danych

odcinkach. Takie dane skłaniają, aby daną sieć remontować, lub wybudować nową.

Radna Magdalena Pabich – wspomniała, że na spotkaniu z Panią Iwoną Wojtecką, Dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej, zostało uzgodnione, że to miały być takie plany w trakcie

testowania, jakby naprawy tego drenażu, sieci deszczowej przy wnętrzu ul. Dalekiej.

Beata Dudzińska, pełniąca funkcję Prezydenta Miasta Piły – powiedziała, że nie ma tutaj

miejsca na złośliwości, bo na ostatniej sesji, zaproponowała radnym, aby włączyli się do sprawy

naprawy sieci deszczowej, która przebiega również pod posesją pani Radnej Magdaleny Pabich.

Pani Prezydent powiedziała, że celowo przesunęła środki z przeznaczeniem na wyposażenie sieci

kanalizacji deszczowej w całości od ul. Kazimierza Wielkiego do al. Niepodległości.

Beata Dudzińska, pełniąca funkcję Prezydenta Miasta Piły – powiedziała, że „sieć kanalizacji

deszczowej jest rozciągnięta we wszystkich kwartałach, pytanie: Kto z niej korzysta i czy korzysta?

Ja znam odpowiedź na to pytanie, dlatego jestem zaskoczona. Natomiast sprawa dotycząca tego

drenażu, niezależnie jakie odpowiedzi spływają, a wciąż czekam, bo część odpowiedzi już do mnie

spłynęła i wygląda na to, że nie będzie to taka prosta rzecz do wyjaśnienia. Podjęta została decyzja,

z prezesem Bednarczykiem co można zrobić własnymi siłami. Odprowadzimy część wody w

postaci zbiornika retencyjnego. Odprowadzenie tej wody wiąże się z takim ryzykiem, że jeżeli

spadnie ona do bardzo niskich poziomów, to może się stworzyć ryzyko, którego dzisiaj nie ma.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że jak poznaliśmy warunki zagospodarowania

przestrzennego na podstawie których budowaliśmy nasze domy to istniał taki zapis, że „wody

opadowe we własnym zakresie”. Gdy pani Radna próbowała przeciwstawić się sprzedaży działek
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przy rzece, to otrzymała odpowiedź od I Zastępcy Prezydenta Krzysztofa Szewca, że każdy z

mieszkańców tych posesji ma we własnym zakresie odprowadzać te wody deszczowe. W związku z

tym nie było mowy o podłączeniu się do sieci kanalizacji deszczowej.

Radna Maria Miler zabrała głos i powiedziała, że „Zwyczajowo w innych kadencjach po

uchwaleniu tego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń

kanalizacyjnych nadchodziły podwyżki. Jak to teraz będzie?”

Grzegorz Górka – Kierownik Działu Inwestycji i Rozwoju Miejskich Wodociągów i

Kanalizacji w Pile odpowiedział na pytanie Radnej Marii Miler, że nie ma dzień dzisiejszy decyzji

o jakichkolwiek podwyżkach. Ale stosowny wniosek został złożony.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz zaproponował, aby

obecnego projektu uchwały nie głosować na tym posiedzeniu, a pochylić się nad nim na sesji.

Ad 12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie regulaminów cmentarzy

komunalnych w Pile – druk nr 1243.

Projekt uchwały przedstawiłMiron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o przybliżenie

projektu uchwały.

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile powiedział, że „Działalność cmentarzy i

tworzenie regulaminów reguluje ustawa o cmentarzach i chowaniu zmarłych z 1959 roku. Od tego

czasu mało było dyskusji na temat, czy jest potrzeba zmiany przepisów, doregulowania pewnych

rzeczy. W zeszłym roku pojawił się projekt ustawy, o zmianie tejże ustawy. Rozpoczęła się

dyskusja, ale na tą chwilę nie ma planów co do kontynuacji tego projektu. Dało to jednak impuls w

wielu samorządach do zastanowienia się nad własnymi regulacjami. Drugim impulsem były inne

regulaminy, które uchwalano w przestrzeni publicznej, np.: regulaminy do obiektów użyteczności

publicznej takich jak skateplaza. Wyciągnięto następujące wnioski po analizach prawnych, że

cmentarze w Pile wymagają formy uchwały Rady Miasta, a regulacje te powinny być możliwie

najprostsze. Obecny regulamin jest dość mocno rozbudowany co świadczy o intencjach władzy do

uporządkowania pewnych rzeczy. Jednak pojawiło się szereg wątpliwości co do współpracy z
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takimi instytucjami jak zakłady pogrzebowe i jest sporo zastrzeżeń Wojewody co do stosowanych

obecnie regulaminów, że jest za dużo przepisów, powtarzane są zapisy ustawy. Stąd ta propozycja ,

aby zapisy tych regulaminów uprościć, a dotyczą one czterech cmentarzy: Cmentarza Komunalnego

przy ul. Motylewskiej w Pile i trzech nieczynnych zabytkowych przy ul. Salezjańskiej, al.

Powstańców Wielkopolskich, oraz Pogodnej.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

radnych o pytania do pana dyrektora

Radny Zbigniew Pyziak zabrał głos i powiedział, że przy Cmentarzu Komunalnym w Pile działają

firmy pogrzebowe i ludzie mieszkają w pobliżu cmentarza. Jest tam zainstalowany monitoring. Na

cmentarzach zabytkowych przy ul. Salezjańskiej i al. Powstańców Wlkp. odbywa się duży ruch

pieszych, a nadzoru wizyjnego nie ma. Pan Radny poprosił, aby objąć te cmentarze szczególną

opieką.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta powiedziała, że

otrzymuje od mieszkańców miasta liczne prośby o wydłużenie godzin otwarcia cmentarza przy ul.

Motylewskiej w okresie jesienno – zimowym np. do godz. 19:00.

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział, że w sprawie monitoringu

jest pozytywnie nastawiony, że jest to kwestia zainstalowania kamer na słupach. Są to kable do

sieci szerokopasmowych, ale trzeba mieć się gdzie przyłączyć. Wiąże się to ze znacznymi kosztami,

lecz należałoby to zrobić, bo aktów wandalizmu jest sporo. Jeśli chodzi o wydłużenie godzin

otwarcia cmentarza przy ul. Motylewskiej, to jak najbardziej tak, ale trzeba najpierw doświetlić

alejki i rozbudować system wizyjny, bo aktów wandalizmu jest sporo, np. niszczenie ogrodzenia,

czy kradzież zniczy i kwiatów z grobów. W ostatnim czasie wzmogła się też działalność

niezarejestrowanych firm pogrzebowych na terenie cmentarza.

Radna Maria Miler poprosiła o instalację słupków oddzielających kwatery na wysokości oczu,

aby każdy człowiek mógł dotrzeć w żądane miejsce.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił
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o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz – zapytał członków

Komisji Gospodarki Miejskiej, czy mają pytania w temacie związanym z prezentacją projektów

inwestycyjnych w roku 2024.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz, oddał głos Wioletcie

Stalędze, Wiceprzewodniczącej Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta i poprosił o procedowanie

dalszych punktów porządku obrad.

Ad 13. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji w dniu 26.03.2024 r.

Ad 14. Wolne głosy, wnioski i informacje.

Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta zapytała radnych

czy są pytania odnośnie stanu zagospodarowania miasta Piły i aktualnych prac Miejskiej Pracowni

Urbanistycznej?

Radna Maria Miler – powiedziała, że radni otrzymali materiały do Komisji Skarg, Wniosków i

Petycji. Komisja się odbyła i wynika, że nie będą rozpatrywane punkty z jej obrad na sesji. Radna

zadała pytanie czy będzie jeszcze jedna sesja, a potem Komisja Skarg, Wniosków i Petycji?

Udzielono odpowiedzi, że odbędzie się 29 kwietnia 2024 r.

Ad 15. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wioletta Stalęga, Wiceprzewodnicząca Komisji

Budżetu i Rozwoju Miasta zamknęła posiedzenie komisji.

22



Protokół sporządził:

/-/ Krzysztof Bielka

Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

/-/ Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

6. Marek Toboła - Wiceprzewodniczący
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Przewodniczący Komisji Spraw

Społecznych

/-/ Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior - Wiceprzewodnicząca

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając

Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

/-/ Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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